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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 127 af 27. februar 2019 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Mette Reissmann (S). 
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Uddannelses- og Forskningsudvalget 2018-19
UFU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 127 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvor mange og hvilke henvendelser Skatteministeriet har fået 

fra inkassofirmaer i forbindelse med initiativet fra regeringens 7-punktsplan til en styrket 

inddrivelse af SU-gæld i udlandet (”Stærkere indsats til inddrivelse af SU-gæld i udlandet”) 
om at indlede samarbejde med inkasso-firmaer? 

 

Svar 

Jeg kan oplyse om, at Skatteministeriet og Gældsstyrelsen har modtaget enkelte henven-

delser fra inkassovirksomheder, der har vist interesse i at bistå med inddrivelsen af SU-

gæld hos skyldnere bosat i udlandet som følge af regeringens 7-punktsplan, ”Stærkere 
indsats til inddrivelse af SU-gæld i udlandet”.  
 

Som oplyst i svar på SAU alm. del – spm. 274 er Gældsstyrelsen som offentlig myndighed 

forpligtet til at anvende udbudsloven, der implementerer EU’s udbudsdirektiv, når de vil 
købe en tjenesteydelse som fx inkassoopgaver. Derfor er de pågældende private aktører 

orienteret om, at indgåelse af en aftale om bistand til at inddrive SU-gæld fra udenlandske 

studerende kun kan ske ved gennemførelse af en udbudsprocedure, fx en annoncering, og 

de er i den forbindelse opfordret til at byde ind på opgaven. 

 
Gældsstyrelsens første udbudsannoncering i juni 2018 medførte ikke nogle bud på opga-

ven fra private aktører. En enkelt dansk virksomhed bød ind på opgaven ifm. den anden 

udbudsannoncering. Desværre viste det sig, at virksomheden trods efterfølgende dialog 

med Gældsstyrelsen ikke kunne leve op til de krav, der var stillet i annonceringen, herun-

der fx håndtering af persondata. På den baggrund måtte Gældsstyrelsen afvise tilbuddet 

fra virksomheden.  

 

Som opfølgning på ovenstående forløb fremsendte jeg i januar et brev til den nu tidligere 

formand for brancheforeningen, hvori brancheforeningen opfordredes til at bakke aktivt 

op om at fremme kendskabet til opgaven, når der i 1. halvår 2019 udsendes EU-udbud på 

opgaven. Skatteforvaltningen vil som led i forberedelsen af det kommende EU-udbud til-

svarende informere markedet nationalt og internationalt for at tiltrække flere interesserede 

aktører.  
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